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Finalment, el Partit Socialde-
mòcrata s’ha posicionat sobre el 
projecte d’heliport nacional que 
vol tirar endavant l’executiu, i 
ho ha fet per deixar clar que els 
terrenys on es vol ubicar la in-
fraestructura, les Tresoles, “no 
és la ubicació idònia per a l’he-
liport”. 

Així ho van exposar ahir el 
primer secretari de la formació, 
David Rios, la consellera gene-
ral Rosa Gili i la consellera del 
Comú d’Escaldes-Engordnay, 
Cèlia Vendrell, que van assegu-
rar que la ubicació proposada 
per l’executiu “planteja múlti-
ples dubtes”, així com el fet que 
no hi hagi un estudi sobre la vi-
abilitat econòmica de la infraes-
tructura.

Quant a la ubicació, Vendrell 
va recordar que el gener del 
2015 un estudi de la direcció ge-
neral de l’Aviació Civil de França 
va avaluar fins a deu possibles 
ubicacions, set de les quals a la 
Comella, una a Engolasters, un 
terreny proper al forn incinera-
dor i el terreny de la Borda Vi-
dal, que es valoraven en funció 
de cinc criteris com són les con-
dicions aèries, la infraestructura 
necessària, l’accessibilitat, l’en-
torn i si la construcció es podia 
fer per fases.

A la vegada, va continuar 
Vendrell, s’atorgava uns punts 
en funció de si els criteris a valo-
rar eren considerats molt bons, 
bons, passables o inapropiats. 
Fruit d’aquell informe es va con-
siderar que quatre terrenys, tots 
ubicats a la zona de la Comella, 
no eren apropiats per a l’heli-
port, quatre més van obtenir 
una puntuació igual o inferior 

a deu sobre vint, i finalment el 
terreny d’Engolasters va ser va-
lorat amb setze punts i un de la 
Comella amb disset.

En el cas de la proposta de les 
Tresoles, Vendrell va explicar 
que l’executiu diu que és favora-
ble en base a un informe “de dos 
fulls” datat de l’octubre passat, 
un informe a més “ple de con-
dicionals i que tant serveix per 
poder dir que sí com per dir que 
no”, segons va assegurar la con-
sellera escaldenca.

Davant d’aquest fet, des de la 
formació socialdemòcrata es va 
demanar a l’executiu que dema-
ni a la direcció general d’Aviació 
Civil de França un nou estudi 
sobre la idoneïtat dels terrenys 
de les Tresoles. Això sí, va preci-
sar Vendrell, “utilitzant els ma-
teixos criteris de valoració que 
es van fer servir en l’informe del 
gener del 2015 per valorar els al-
tres deu possibles terrenys”.

En aquest sentit, i a partir 
del contingut del que “s’explica 
en l’informe de dos fulls” que ha 
avalat les Tresoles, Vendrell va 

avançar que, tot i no ser experts 
en la matèria, des del PS s’ha 
fet l’exercici de mirar d’aplicar 
els criteris i el sistema d’ava-
luació utilitzats el 2015 per al 
terreny ubicat sobre FEDA i que 
“ha sortit una puntuació de nou 
sobre vint”.

Per aquest motiu, Vendrell, 
que va recordar que les conside-
racions de l’expert Rafael Torre-
lo en la conferència del Col·legi 
Oficial d’Arquitectes d’Andorra 
de la setmana passada també 
alimenten els “dubtes” sobre la 
necessitat d’un heliport tal com 
està plantejat, considera “poc 
clara” la ubicació de les Tresoles.

Per la seva part, Gili, que va 
expressar la seva sospita que, 
igual com el terreny de la Come-
lla, el d’Engolasters es descartés 
per “motius polítics”, va anunci-
ar una iniciativa al Consell Ge-
neral per sol·licitar a l’executiu 
que faci un estudi de viabilitat 
així com informació relacionada 
amb el cost real de la infraes-
tructura, el tipus de gestió i els 
clients potencials.

El PS diu que les Tresoles “no és 
la ubicació idònia per a l’heliport”
La formació demana un nou estudi amb els criteris usats en un informe del 2015
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El conseller general de Social-
democràcia i Progrés (SDP), 
Víctor Naudi, ha presentat 
una pregunta de cara a la ses-
sió de control a l’executiu de 
la setmana vinent en relació 
amb el fet que el títol de bat-
xillerat del sistema educatiu 
andorrà no dona un accés di-
recte a l’obtenció del nivell B2 
de llengua catalana. 

En la motivació de la seva 
pregunta, Naudi exposa que 
no entén aquesta situació 
quan la llengua vehicular 
principal dels estudis de bat-
xillerat del sistema educatiu 
andorrà és la catalana. I és 
que des d’SDP s’incideix que 
aquesta absència d’homologa-
ció automàtica contrasta amb 
el que s’esdevé en els dos altres 
sistemes educatius implan-
tats a Andorra. Tant al siste-
ma educatiu espanyol com al 
sistema educatiu francès, l’ob-
tenció del diploma equivalent 

al del batxillerat andorrà per-
met obtenir automàticament 
la convalidació del nivell B2 de 
les seves respectives llengües 
vehiculars. La formació entén 
que aquesta situació esdevé 
una discriminació que perju-
dica els alumnes de batxillerat 
del sistema andorrà i per això 
Naudi demana que el Govern 
doni explicacions.

D’altra banda, el parlamen-
tari d’SDP ha presentat també 
una altra pregunta, en aquest 
cas perquè el Govern respon-
gui per escrit, en relació amb 
el rol que té Santiago Argelich 
al si del consell d’administra-
ció d’Andorra Telecom, on 
figura com a conseller inde-
pendent. Així, Naudi vol sa-
ber a proposta de qui va ser 
nomenat, des de quan i, en 
cas de no ser-ho, fins quan 
va formar part del consell, la 
remuneració que percep i qui-
nes responsabilitats li han es-
tat delegades, així com el seu 
currículum.

Naudi pregunta pel títol 
de català a batxillerat
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La comissió de seguiment va 
prosseguir, en la seva reunió 
de treball d’ahir, la valoració 
de les ofertes presentades per 
fer-se càrrec del dipòsit i de la 
gestió del pla de pensions de 
la funció pública. Arran de la 
nova valoració analitzada, va 
acordar seleccionar les ofertes 
presentades per Crèdit Andor-

rà SA i Crèdit Assegurances 
SAU, com a entitat dipositària 
i gestora, respectivament, del 
pla de pensions, en ser les que 
han obtingut la puntuació més 
elevada. Així mateix, la comis-
sió de seguiment va decidir 
també sol·licitar al Govern la 
nova adjudicació d’aquesta 
contractació, després que de-
manés l’anul·lació del concurs 
que es va fer anteriorment.

Selecció de les entitats 
dipositària i gestora 

Pla de pensions
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